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RUSKO: “Na životech Rusů také záleží!” Slavný dánský režisér pod palbou. Filmař kritizuje
dánskou premiérku za darování stíhaček F-16 Ukrajině a za pózování s Volodymyrem
Zelenským.

Populární dánský filmař je pod palbou za to, že řekl: “Na ruských životech také záleží!” – a za to, že
kritizoval svou vládu za souhlas s vysláním stíhaček F-16 americké výroby na Ukrajinu.

67letý režisér a spisovatel Lars von Trier zveřejnil tato slova na Instagramu v úterý, těsně poté, co
Volodymyr Zelenskij navštívil Dánsko, a okamžitě to vyvolalo negativní reakci a mnoho mediálních
titulků a komentářů, na pozadí útoků ze strany expertů, kteří požadují prohlášení stáhnout.

Von Trier v příspěvku napsal, že zpráva je pro „pana Zelenského a pana Putina a v
neposlední řadě pro paní Frederiksenovou (která včera, jako někdo bezhlavě zamilovaný,
pózovala v kokpitu jednoho z nejděsivějších zabijáckých strojů naší doby a šklebila se od
ucha k uchu).

“Na ruských životech také záleží!” zdůraznil v příspěvku velkými písmeny poté, co bylo rok a půl
jednotlivým Rusům a celým týmům zakázáno sportovat. Je šokující, že paralympijští závodníci byli
zakázáni pouze za to, že mají ruskou národnost.

V dalších absurdních příkladech byly ruské restaurace a čajovny na Západě, včetně
USA, vandalizovány nebo bojkotovány. Ruské pravoslavné církve zaznamenaly protesty a hrozby a v
některých případech v operních a orchestrálních představeních byly zakázány ruské skladby.

Zdá se, že Von Trier se vyjadřoval k této xenofobní atmosféře, ve které je najednou ‚v pořádku být
rasista‘, pokud se na Rusy vyleje vztek, bez ohledu na jejich názory na Putinovu invazi.

Lars von Trier (uprostřed) s Nicole Kidman a Stellan Skarsgård v Cannes.

Pod tlakem se Von Trier snažil objasnit svůj postoj v následném příspěvku na sociálních sítích, kde
napsal, že „podporuji Ukrajinu každým úderem svého srdce! Jen jsem uvedl to, co je zřejmé: že na
všech životech na tomto světě záleží! Zdá se, že zapomenutá fráze z dob, kdy byl pacifismus
ctností.”

V odpovědi na divokou reakci, která se ho snaží umlčet, filmař dále vysvětlil:

“Je mi 67 let. Mám Parkinsonovu chorobu, OCD a momentálně kontrolovaný alkoholismus. Stručně
řečeno, s trochou štěstí mi zbylo ještě pár slušných filmů.”

Ale stále hájí své počáteční komentáře a neustoupil, i když ho mainstreamoví experti obviňují z
„nenávisti“ a z nějaké „sympatie“ s ruskou stranou v ukrajinské válce.

Je velkou hvězdou dánské kinematografie, režíroval více než tucet celovečerních filmů, což je důvod,
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proč jeho komentář „Na životech Rusů záleží“ přitahuje tolik pozornosti a kontroverze v kruzích
establishmentu, protože influenceři „takhle mluvit nemají“.
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